

## الجمعية العامة الـ 142 للاتحاد البرلماني الدولي

الإثنين، 24 أيار/ مايو 2021 – الخميس، 27 أيار/ مايو 2021

### ملخص

#### شكل افتراضي، نيسان/ أبريل – أيار/ مايو 2021

قررت اللجنة التنفيذية للاتحاد البرلماني الدولي في اجتماعها المنعقد في 18 كانون الثاني/ يناير 2021، أنه بالنظر إلى تفشي جائحة كوفيد-19 وتأثيراتها، ستُعقد الجمعية العامة الـ 142 للاتحاد البرلماني الدولي خلال الأسبوع الذي يبدأ في 24 أيار/ مايو 2021 بصيغة افتراضية. من أجل دراسة الآثار المترتبة على مثل هذا التجمع الافتراضي غير المسبوق وإيجاد أفضل الحلول الممكنة، قررت اللجنة التنفيذية تشكيل فريق عمل يتألف من ممثلين عن المجموعات الجيوسياسية، ومكتب النساء البرلمانيات ومجلس منتدى البرلمانين الشباب، وبدعم من الأمانة العامة للاتحاد البرلماني الدولي. وقد درس فريق العمل الجوانب ذات الصلة المتعلقة بالدورة الافتراضية للجمعية العامة وقدم نتائجه وتوصياته لتنظر فيها اللجنة التنفيذية. وبمجرد استعراض هذه التوصيات وإقرارها من قبل اللجنة التنفيذية، سيتم عرضها على المجلس الحاكم للموافقة عليها.

في حين أن الجمعية العامة نفسها ستعقد خلال الأسبوع الذي يبدأ في 24 أيار/ مايو 2021، فسوف تسبقها اجتماعات اللجان الدائمة، ومنتدى النساء البرلمانيات ومنتدى البرلمانين الشباب، والهيئات الفرعية الأخرى للمجلس الحاكم، في الأسابيع التي تسبق انعقاد الجمعية العامة.



# 142nd IPU Assembly

---

Monday, 24 May 2021 - Thursday, 27 May 2021

## Summary

---

### **Virtual format, April / May 2021**

At its meeting on 18 January 2021, the IPU Executive Committee decided that, in view of the prevailing COVID-19 pandemic and its impact, the 142nd IPU Assembly would be held during the **week of 24 May 2021** in virtual format. In order to examine the implications of such an unprecedented virtual Assembly and to find the best possible solutions, the Executive Committee decided to set up a Working Group composed of representatives of the geopolitical groups, the Bureau of Women Parliamentarians and the Board of the Forum of Young Parliamentarians, and supported by the IPU Secretariat. The Working Group has examined relevant aspects relating to the virtual session of the Assembly and put forward its findings and recommendations for consideration by the Executive Committee. These recommendations, once reviewed and endorsed by the Executive Committee, will be submitted for approval by the Governing Council.

While the Assembly itself will take place during the week of 24 May 2021, it will be preceded by meetings of the Standing Committees, the Forum of Women Parliamentarians and the Forum of Young Parliamentarians, and the other subsidiary bodies of the Governing Council, in the weeks leading up to the Assembly.